
Selvitys valtuustoaloitteiden käsittelystä 
 
Valtuustoaloitteet edelliseltä käsittelykaudelta 
 

1. Keskustan valtuustoryhmän aloite 6.6.2022 Vihdin kunnan kattavan valokuituverkon 
rakentaminen (253/2022) 

Yhteistyökeskusteluja jatkettiin operaattorikumppaneiden kanssa, mutta järkevää ja 
taloudellista vaihtoehtoa ei saavutettu. Vuoden 2022 aikana markkinaehtoisten 
tietoliikenneyhteyksien rakentuminen on edennyt kuntakeskusten alueilla.  

Kunnanhallituksessa 14.11.2022 § 229 hallitus päätti esittää Uudenmaan maakuntaliitolle, 
että maakuntaliitto pyytää tekemään Liikenne- ja viestintävirasto Traficomia 
laajakaistahankkeen markkina-analyysin koko kunnan alueelta ja julistamaan markkina-
analyysin pohjalta laajakaistahankkeeseen liittyvän valtiotuen haettavaksi.  

Traficomin markkina-analyysi on valmistunut 6.2.2023, minkä pohjalta arvioidaan 
Uudenmaan liiton kanssa tarkoituksenmukaiset hankealueet ja eteneminen tukikelpoisten 
alueiden osalta. 

Jere Laine ja Matti Suikkari 16.2.2023 
 
Traficom tuki oli haettavana keväällä 2023. Yhtään hakemusta ei tullut operaattoreilta. 
Vihdin kunta etenee toistaiseksi markkinaehtoisesti valokuituhankkeen osalta. Tällä 
hetkellä yksityinen toimija kerää liittyjiä alueilta, jotka voisivat olla ELY-
maaseuturahastotuen haun piirissä. Tällä hetkellä liittyjiä olisi toimijan mukaan noin 200 ja 
heidän on tarkoitus hakea maaseuturahaston tukea, kun se avautuu. Haku mahdollisesti 
avautuu loppu syksystä 2023, mutta viimeistään vuoden 2024 alun aikana.  
 
Uudenmaan liiton järjestämän hankekilpailun perusteella Vihdin kunnan laajakaistahanke 
on aloitettu yhteistyössä Lounea Palveluiden ja Valokuitusen kanssa. Hankealueet on 
määritelty tarkemmin kunnanhallituksen päätöksessä 13.11.2023. Valokuituhankkeiden 
toteutusaika on 2024-2025 ja kunta nimennyt ohjausryhmän seuraamaan ja edistämään 
hankkeiden toteutusta. 
 
Jukka Tamminen 22.2.2024 
Aloite on loppuun käsitelty 
 

2. Tiina Haapala – Vapaa sana -valtuustoryhmän aloite 27.3.2023 omaishoidon liputusviikoksi 
(184/2023) 

Lautakunta päätti yksimielisesti palauttaa tämän asian valmisteluun. 

KV 18.3.2024 § 19, liite 9



 
Elinvoimalautakunta 27.2.2024 § 32 
Aloitteen käsittely on kesken 
 

3. Tiina Haapala-vapaa sana -valtuustoryhmän aloite 12.6.2023 lasten oikeuksien viikon 
liputuksesta (310/2023) 

Lautakunta päätti yksimielisesti palauttaa tämän asian valmisteluun. 
 

Elinvoimalautakunta 27.2.2024 § 33 
Aloitteen käsittely on kesken 

 
4. Vihreiden valtuustoryhmän valmistelema aloite 12.6.2023 kunnan metsäpolitiikan ja 

tulevan metsänhoitosuunnitelman tavoitteiden asettamiseksi (312/2023) 

Elinvoimalautakunta päätti esittää kunnanhallitukselle edelleen esitettäväksi 
valtuustolle, että metsäpolitiikka ja metsänhoitotavoitteet huomioidaan laadittavassa 
metsäsuunnitelmassa kokonaisvaltaisesti.  

Metsäsuunnitelmassa huomioidaan taloudellisten näkökohtien lisäksi myös metsien 
virkistyskäyttö, sekä arvioidaan tarve hiilinieluille.  

Elinvoimalautakunta 21.11.2023 § 144  
Aloite on loppuun käsitelty 
 

Valtuustoaloitteet ajalta 1.7. -31.12.2023 

1. Sosialidemokraattisen valtuustoryhmän valmistelema aloite 25.9.2023 esiintymislavan 
suunnittelu ja toteutus Nummelan Veikko Hellen torialueelle (445/2023) 

Elinvoimalautakunta päättää esittää kunnanhallitukselle edelleen esitettäväksi 
valtuustolle, että Nummelan Veikko Hellen torin esiintymislavan ja siihen liittyvien 
tukitoimintojen suunnittelu aloitetaan 2024 ja rakentaminen ajoitetaan vuoteen 2025. 

Elinvoimalautakunta 27.2.2024 § 34 
Aloite on loppuun käsitelty 
 

2. Keskustan valtuustoryhmän aloite 30.10.2023 Asematien turvallisuuden parantaminen 
(491/2023) 

Asemantie on nykyisellään Uudenmaan ELY-keskuksen hallinnoima väylä. Vuonna 
2022 toteutettiin suojatie saarekkeen siirto Asemantiellä Pisteenkaaren suuntaan. 
Muutoksen myötä jalankulkijoiden ja pyöräilijöiden näkyvyys parantui merkittävästi.  
Suojatie on todettu nykyisellään olevan pimeä, suojatielle toteutetaan kevään 2024 



kohdevalaistuksen parantaminen. Välkky valoissa akun kesto on heikko ja tämän 
vuoksi valojen toiminta on epävarmaa ja valot ovat hyvin häiriöherkät. Valaistuksen 
parantaminen parantaa suojatien liikenneturvallisuutta merkittävästi, joten muita 
toimenpiteitä ei ole tarpeen toteuttaa. Vuonna 2023 valmistuneessa Vihdin kestävän 
ja turvallisen liikkumisen suunnitelmassa on kartoitettu liikenneturvallisuuspuutteita 
koko Vihdin alueelta. 

Elinvoimalautakunta 27.2.2024 § 35 
Aloite on loppuun käsitelty 
 

3. Tuija Sundgberg aloite 4.12.2023 Laajemman demokratian ja osallisuuden edistäminen 
Vihdin kunnan päätöksenteossa (557/2023) 

Hallintosääntöpäivityksen yhteydessä on selvitetty kunnan valtuuston koon ja lautakuntien 
koon kasvattamisen perusteita. Vihdin kunnan valtuustossa on 43 valtuutettua. Vaikka val-
tuutettujen määrä on jo pidemmän aikaa ollut vastaava, ei myöskään kunnan kokonais-
asukasmäärä ole kyseisenä aikana kasvanut merkittävästi ja tästä syystä tällä hetkellä pai-
netta valtuuston tai lautakuntien koon kasvattamiselle ei nähty. 

Kunnilla on monia demokratian ja osallisuuden edistämisen muotoja, joita on tarkoitus kar-
toittaa vuonna 2024 tehtävän osallisuusohjelman myötä. Kunnan demokratian ja osallisuu-
den kehittämisessä tuleekin huolehtia poliittisen päätöksenteon lisäksi laajemmasta kunta-
laisten mukaan ottamisesta kunnalliseen vaikuttamistyöhön. Tavoitteena on osallistaa kun-
talaisia jo asioiden valmisteluvaiheessa. Valtuuston ja lautakuntien koon arviointia kannat-
taa tulevina vuosina tehdä valtuustokausittain ja asukasluvun kasvaessa tavoitellusti, on 
odotettavaa, että tulevaisuudessa valtuutettujen määrää on tarpeen nostaa. 

Essi Piirojärvi 23.2.2024 
Aloitteen käsittely on kesken 

 


